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RSS.0012.4.47.2022 

Protokół Nr 47/22 
z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich w dniu 5 grudnia  2022 roku 

 

Porządek obrad: 
1. Opiniowanie projektu budżetu na 2023 rok w działach podległych komisji. 
2. Sprawy bieżące. 
3. Sprawy mieszkaniowe. 

 

Ad. 1 
Pani Magdalena Sączawa Skarbnik MiG przedstawiła projekt budżetu na 
2023r. w części dotyczącej planowanych dochodów. 
Następnie omówiono poszczególne wydatki zawarte w projekcie budżetu na 
2023 r. w działach podległych komisji. Poruszono temat dopasowania 
transportu wewnątrz gminnego do godzin odjazdów pociągów.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd zapytała na jakim etapie jest 
wymiana dachu na budynku przy ul. T.Kościuszki? 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że dwukrotnie próbowano wyłonić 
wykonawcę i za każdym razem kwota przewyższała środki zaplanowane na ten 
cel w budżecie. Dodał, że budżet musiałby zostać zwiększony o kwotę 55 tys. zł, 
aby w ogóle wyłonić wykonawcę. Poinformował, że zgodnie z wykonaną 
ekspertyzą musi zostać wymieniona cała konstrukcja dachu. Następnie omówił 
zadania inwestycyjne ujęte w projekcie budżetu na 2023 r.  
Radna Marzena Podeszwa poinformowała, że była w piątek na zebraniu Rady 
Osiedlowej Nr 2 i poruszano tam sprawę konieczności zamontowania progów 
zwalniających na ul. M.C.Skłodowskiej. 
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że zajmą się tą 
sprawą w punkcie dotyczącym spraw bieżących.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu budżetu na 2023 rok w działach podległych komisji 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie przez Burmistrza Miasta i Gminy Sobótka umowy o świadczenie usług 
w zakresie publicznego transportu zbiorowego w roku 2023. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie porozumienia  
z Województwem Dolnośląskim w ramach rozwoju kolejowego publicznego 
transportu zbiorowego. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
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Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na 
terenie miejscowości Stary Zamek do kategorii dróg gminnych. Dodał, że 
czekamy jeszcze na opinię Starostwa Powiatowego w sprawie tych uchwał. 
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że w uzasadnieniu 
uchwał wskazano, że zaliczenie tych dróg do kategorii dróg gminach nie 
spowoduje wzrostu kosztów utrzymania tych dróg.  
Pan Jakub Zawada wyjaśnił, że nawet teraz, gdy drogi te są niepubliczne ciąży 
na nas obowiązek utrzymania ich więc nic się nie zmieni. Dodał, że jedynie 
wpłynie to na wzrost dochodów gminy w związku z zajęciem pasa czy 
umieszczeniem urządzeń w drodze.  
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na 
terenie miejscowości Rogów Sobócki do kategorii dróg gminnych. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na 
terenie miejscowości Olbrachtowice do kategorii dróg gminnych. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Pan Jakub Zawada przedstawił projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg na 
terenie miejscowości Kryształowice do kategorii dróg gminnych. 
 

Zarządzono głosowanie nad wyrażeniem pozytywnej opinii dla 
przedstawionego projektu uchwały 
Głosów „za” 6, „przeciw” 0, „wstrzymało się” 0,  
 

Pan Jakub Zawada poinformował, że jedynie co się zmieni to to, że gdy 
będziemy planowali zmianę organizacji ruchu na drodze zaliczonej do kategorii 
dróg gminnych to musi ona zostać zatwierdzona przez starostwo.  
 

Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że wpłynął 
wniosek o zamontowanie progu zwalniającego na ul. M.C.Skłodowskiej.  
Pan Jakub Zawada powiedział, że już kiedyś wpłynął podobny wniosek. 
Poinformował, że na wysokości szkoły powstało wyniesione przejście dla 
pieszych. Dodał, że on rozumie mieszkańców, ale jeżeli jest 1 osoba, która nie 
potrafi się stosować do zasad ruchu drogowego tu tutaj jest już rola Policji. 
Poinformował, że po to w ciągu ul. M.C.Skłodowskiej został wykonany chodnik, 
a aktualnie jest robione oświetlenie, aby mieszkańcy mogli się bezpiecznie 
przemieszczać. Zwrócił uwagę, że tymi drogami przejeżdżają samochody 
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ciężarowe więc progi spowodują hałas, a dodatkowo tą drogą przemieszcza się 
transport publiczny.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że gmina poniosła 
ogromne koszty na inwestycje wykonane w tym rejonie, aby poprawić 
bezpieczeństwo mieszkańców. 
Radny Rafał Kotwica powiedział, że Policja musi ukarać osobę łamiącą 
notorycznie przepisy, skoro wszyscy wiedzą, kto to jest i problem się skończy.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że wpłynęło 
pismo od Pani z ul. Cmentarnej z uwagą, że komisje będąc na wizji nie odniosły 
się do lokalizacji jej zjazdu. Dodała, że już wcześniej tłumaczyli, że nie będą się 
odnosili w ogóle do tej kwestii, ponieważ nie jest to kompetencja Rady (istnieje 
inny tryb odwoławczy od decyzji Burmistrza).  
Pan Jakub Zawada powiedział, że zgodnie z ustaleniami zlecili 
przeprojektowanie lokalizacji miejsca dla niepełnosprawnych, a po kolejnej 
analizie projektu Burmistrz wydał wnioskodawcom zgodę na wykonanie zjazdu. 
Dodał, że dotarła do nich informacja, że od tej decyzji wnioskodawca również 
się odwoła.   
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że otrzymali 
również do wiadomości korespondencję prowadzoną przez urząd z jedną  
z mieszkanek w sprawie chodnika przy ul. Czystej.  
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG powiedziała, że pojawiają się liczne 
wnioski z prośbą o postawienie ławki na trasie prowadzącej do przychodni, aby 
starsze osoby mogły odpocząć.  
Pan Jakub Zawada powiedział, że przeanalizują, czy jest jakieś miejsce, gdzie 
taka ławeczka mogłaby stanąć.  
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd poinformowała, że wpłynęło 
również pismo w sprawie cmentarza komunalnego i budowy kolumbarium. 
Dodała, że Burmistrz już udzielił odpowiedzi na to pismo i Radni otrzymali je do 
wiadomości.  Poinformowała, że otrzymali również e-mail w sprawie włączenia 
lamp na ul. B.Chrobrego oraz ul. Słonecznej. 
Pan Jakub Zawada odpowiedział, że materiałów budowlanych już tam nie ma. 
Odnosząc się do pobocza powiedział, że jako gmina nie kosimy nigdzie dróg 
osiedlowych (jest to jedyny rów w Sobótce objęty stałym, letnim utrzymaniem). 
Poinformował, że w chwili obecnej nadal jest to plac budowy, nie zgłoszono 
zakończenia robót więc nie możemy wymagać od wykonawcy, aby zapalił nam 
lampy. 
Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd poprosiła, aby przekazać te 
informacje mieszkance. Poinformowała, że otrzymali również z ZUK Hadlux 
informację o wysokości opłat za odbiór odpadów w gminach ościennych. 
Dodała, że nieprawdą jest, że jako gmina mamy najwyższe stawki. Następnie 
poruszyła sprawę korzystania przez mieszkańców z świetlicy i obowiązku 
informowania gminy o nieodpłatnym użyczeniu świetlicy. 
Pan Jakub Zawada powiedział, że umowa użyczenia nie jest zawierana, ale 
informacja o tym fakcie powinna zostać przekazana do urzędu.  
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Przewodnicząca Komisji Danuta Szczęch-Drozd powiedziała, że u nich zespół 
Rozmaryn ma np. próby raz w tygodniu. Zapytała, czy za każdym razem mają 
pisać do Burmistrza o nieodpłatne użyczenie sali? Dodała, że jej zdaniem 
powinien o tym decydować sołtys. Zaznaczyła, że nie zostało to w regulaminie 
wynajmu dopracowane.  
Pan Jakub Zawada powiedział, że do tej pory żaden sołtys nie zgłaszał im takich 
uwag.  
Pani Violetta Gaworczyk Sekretarz MiG powiedziała, że zostanie to uzgodnione 
i wyjaśnione na spotkaniu z sołtysami. 
Pani Bożena Frass poinformowała, że wpłynęła skarga na mpzp miasta (działka 
przy ul.T.Kościuszki), która uchwałą musi zostać przekazana do Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego. Dodała, że w związku z koniecznością dochowania 
terminu chcieliby, aby projekt tej uchwały znalazł się w porządku obrad sesji 
nadzwyczajnej. 
Pani Joanna Buda poinformowała, że dokonali sprzedaży 2 samochodów 
pożarniczych (z Rogowa Sobóckiego i Sobótki). Dodała, że udało im się uzyskać  
6490 zł i proszą o przesunięcie tych środków na 2 paragrafy dotyczące OSP 
(zakup materiałów i wyposażenia – 2490 zł, 1000 zł - zakup energii i wody, 
obrona cywilna – 3 tys. zł). 
 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała złożony wniosek.  
 

Ad. 3 
Sprawy mieszkaniowe – protokół ZGKiM „Ślęża”. 
 
 

Protokołowała        Przewodnicząca Komisji 
 
Agata Rekść       Danuta Szczęch - Drozd 


